
PROTOKÓŁ nr XVIII/2021 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 03 grudnia 2021 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 11:58. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Sekretarz Gminy – Bogumiła Cienkus, Sołtysi.     

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XVIII sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad.  

Nikt z zebranych nie zgłosił uwag do zaproponowanego porządku obrad.  

  

Porządek obrad sesji brzmi następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVII sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2021 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia  29 grudnia 

2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok, 

4. 3. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

4. 4. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

4. 5. opłaty od posiadania psów, 

4. 6. zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 7 lipca 2020 

r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik lub worek 

o określonej pojemności, 

4. 7. zmiany Uchwały  Nr 192/XVII/2021 z dnia 30 września 2021 roku  w sprawie  

uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe, 

4. 8. przyjęcia przez gminę Czernice Borowe do realizacji w 2022 roku zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych 

na terenie Gminy Czernice Borowe. 



4. 9. przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2022 r. z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

5. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice Borowe 

w roku szkolnym 2020/2021, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 

6. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XVII sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały. Zmiany w WPF są 

pokłosiem zmian w budżecie gminy.  Przewodniczący Rady zarządził dyskusję. 

 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 197/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2021 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Skarbnik Gminy przy omawianiu zmiany WPF omówiła zmiany do budżetu.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 198/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr 154/XIII/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia  29 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2021 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. Zaproponowane 

stawki zostały podniesione o 3,6 % w stosunku do ubiegłego roku.  

Radny Ryszard Bońkowski zapytał o zwolnienie podatku od mieszkań. Przewodniczący Rady 

Gminy wyjaśnił, że inna uchwała obowiązująca wieloletnie narzuca zwolnienia od podatku, w 

tym od budynków mieszkalnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 



Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 199/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 03 grudnia 2021 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. Zaproponowane stawki zostały podniesione o 3,6 % w stosunku do ubiegłego 

roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 200/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 03 grudnia 2021 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

odczytał uzasadnienie do uchwały, które szczegółowo przedstawia potrzebę podjęcia takiej 

uchwały oraz przedstawia zwolnienia narzucone ustawami. Podjęcie uchwały pozwoli na 

zmniejszenie bezdomności zwierząt. Środki  z opłaty będą wydatkowane na karmę, sterylizację, 

szczepienia bezpańskich psów.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 201/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. w sprawie opłaty od posiadania psów. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 7 lipca 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik lub worek o 

określonej pojemności. Treść uchwały była poddana dyskusji na komisach wspólnych. 

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do uchwały. Podniesienie stawek pozwoli na 

pokrycie w większym zakresie kosztów zagospodarowania odpadów, poprzednie stawki były 

zaniżone i nie pokrywały rzeczywistych kosztów.  

Radny Ryszard Bońkowski zapytał o stawki od osób fizycznych. Przewodniczący Rady 

wyjaśnił, że uchwała zmienia jedynie stawki od osób prawnych, na terenach niezamieszkałych. 

Radny Ryszard Bońkowski zaproponował, żeby opłaty za odpady były płacone przez 

mieszkańców w uzależnieniu od wagi wytworzonych odpadów.  

Wójt  Gminy wyjaśnił, że podejmowana uchwała dotyczy odpadów z posesji niezamieszkałych 

– np. cmentarzy, sklepów. Opłata uzależniona jest od wielkości pojemników, worków – tak 

narzuca ustawodawca. Inny system opłat ma gmina, gdzie płaci za wagę odpadów, np. z urzędu 

gminy, świetlic. Mieszkańcom ustawodawca nie pozwala naliczać odpadów na podstawie 

wytworzonej wagi – wyjaśnił Wójt.   

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 202/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. sprawie zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 7 lipca 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik lub 

worek o określonej pojemności. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Uchwały  Nr 192/XVII/2021 z dnia 

30 września 2021 roku  w sprawie  uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Zmiana uchwały dotyczy przesunięcia terminów składania dokumentacji potwierdzającej 

poniesione wydatki.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 203/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. w sprawie zmiany Uchwały  Nr 192/XVII/2021 z dnia 30 września 2021 

roku  w sprawie  uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Czernice Borowe 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia przez gminę Czernice Borowe do 

realizacji w 2022 roku zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu 

grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Czernice Borowe. Przewodniczący Rady 

poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. Uchwała dotyczy podjęcia 

współdziałania utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie gminy, środki na ten cel 

przekazuje wojewoda.   

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 204/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. przyjęcia przez gminę Czernice Borowe do realizacji w 2022 roku 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów  

i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Czernice Borowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2022 

r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 

wspólnych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uzasadnienia i zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 205/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

03 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 

2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Czernice Borowe w roku szkolnym 2020/2021, w tym o wynikach 

sprawdzianu i egzaminów. Informacje były przekazane radnym z materiałami sesyjnymi. 

Informacja została omówiona na komisjach wspólnych. Zarządzono dyskusję. 

Radny Cezary Kołakowski zgłosił uwagę do słabych wyników nauczania w naszych szkołach. 

Najsłabiej wypadają wyniki z egzaminów z matematyki. Radny zwrócił się o zmonitorowanie 

tej sprawy ponieważ gmina duże środki finansowe angażuje w oświatę i rodzice mają także 

oczekiwania, żeby poprawić wyniki nauczania.  

Przewodniczący Radny nadmienił,  że poprzedni rok w edukacji był wyjątkowo trudny z uwagi 

na naukę zdalną. Gmina corocznie dokłada ponad 2 miliony z budżetu, subwencje nie 

wystarczają na pokrycie wydatków.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie oceny zasobów: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 (radny wyszedł z Sali obrad) 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice 

Borowe w roku szkolnym 2020/2021, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów.  

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy informacji w sprawie oświadczeń 

majątkowych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał informacje: 

- Przewodniczącego Rady w sprawie oświadczeń majątkowych za 2020 r. 

- Wójta Gminy w sprawie oświadczeń majątkowych sekretarza gminy, skarbnika gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu wójta za 2020 r. 

- Wojewody Mazowieckiego w sprawie oświadczeń majątkowych Przewodniczącego Rady 

Gminy i Wójta Gminy za 2020 r. 

Przewodniczący Rady poprosił o skrupulatność przy wypełnianiu oświadczeń majątkowych w 

przyszłości.  

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Wójt 

uzupełnił sprawozdanie: 

Wójt poinformował, że dziś rozpoczęły się prace związane z renowacją zbiornika w Czernicach 

Borowych. Skarpy zostaną umocnione faszyną, strażacy spuścili częściowo wodę.  

Przygotowujemy wnioski do tzw. FOGR. Trwają prace projektowe związane z kanalizacją na 

nowym osiedlu w Czernicach Borowych (ul. Sadowa) w ramach funduszu sołeckiego. Zadanie 

kanalizacji będzie rozszerzane o 1,3 mln ze środków budżetu państwa. Pozostałe zakresy są w 

fazie konsultacji. Jest potrzeba budowy rurociągu ścików z Chojnowa do Obrębca – by ścieki 

siecią popłynęły do oczyszczalni do Przasnysza. Oczyszczalnia w Chojnowie staje się 

niewydolna. Wójt przedstawił także opcję skanalizowania miejscowości Kuskowo, aby 

niedoskonały system doprowadzić do norm, w tym celu odbędzie rozmowę z mieszkańcami. 

Gmina nie ma tak gruntu by umieścić oczyszczalnie – w tym celu należy rozmawiać z 

mieszkańcami by wyrazili zgodę (działka jest współwłasnością mieszkańców Kuskowa).  

Wójt poinformował, że otrzymaliśmy ponad 4,5 ml zł na budowę dróg w ramach Polskiego 

ładu. Pozostałe wnioski postaramy się złożyć w nowym naborze, który jest zapowiedziany na 

przełomie roku.  

Trwa proces opiniowania przebudowy drogi 544. Z dokumentacją można zapoznać się w 

Urzędzie Gminy.  



Został ogłoszony przetarg na odbiór odpadów komunalnych. Z końcem roku kończy się umowa 

z MZGKiM.  

W tym tygodniu planowane było nawożenie dróg,  z uwagi na pogodę termin prac przesunięto 

na przyszły tydzień.  

Wójt gminy nadmienił, że dzisiejsza sesja była planowana w listopadzie. Z uwagi na kontrole, 

epidemię została przesunięta na grudzień. Wójt zaapelował o zachowanie ostrożności w kwestii 

epidemii koronawirusa, by chronić siebie i bliskich. Szczepienie nie zwalnia z 

odpowiedzialności. Wójt poinformował,  że kolejna sesją wstępnie zaplanowana jest na 28 

grudnia 2021 r.  

 

Przewodniczący zachęcił zebranych do zadawania pytań. 

 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Adam Pepłowski podziękował Radzie, Pracownikom Gminy i Wójtowi za przebudowę 

drogi w Jastrzębcu.  

Radny Ryszard Bońkowski zapytał o nawożenie dróg na terenie gminy, czy wożenie zostanie 

kontynuowane. Drugie pytanie dotyczy drogi z Pawłowa do Czernic Borowych – jest na niej 

dużo wybojów i są niebezpieczne pobocza. 

W kwestii nawożenia dróg wójt wyjaśnił, że w przyszłym tygodniu zostanie znów 

uruchomione posypanie dróg kruszywem. W kwestii drogi Wójt wyjaśnił, ze wskazana droga 

jest powiatowa. Jedna mieszkanka zgłaszała już ten problem i na prośbę Pana Wójta zwróciła 

się do Powiatowego Zarządu Dróg o naprawę poboczy.  

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji w tym wyjątkowym czasie. Po 

wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XVIII sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


